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Zápis č. 2024/18 

z jednání Komise sociální Rady MČ Praha 1 (KSOC) 

ze dne 17.1.2024 16:00 – 17:30 hod. 

 

 

 

Přítomni: Martin Arden, Barbora Kosíková, Vladimíra Davidsenová, Eva Špačková, Ludmila 

Marie Zvěřinová, Jan Petránek, Jan Votoček 

 

Neomluven: Jana Havlíková 

 

Nepřítomen (omluven): Filip Pospíšil 

 

Stálí hosté: Ivana Antalová-radní pro sociální věci a bezbariérovost, Ladislav Varga-vedoucí 

OSV, Miroslav Brož-asistent, Helena Čelišová-ředitelka Střediska sociálních služeb 

 

Hosté: Věra Marková-vedoucí OSOP, Michaela Bittner Hochmanová-OVV, Antonín Krucký-

koordinátor kontaktního místo pro bydlení 

 

Ověřovatel zápisu: Barbora Kosíková 

 

Zapsala: Marcela Bezenková 

 

 

 

Předsedající Martin Arden 

 

Komise sociální je usnášeníschopná. 

 

 

 

Program jednání komise dne 17.01.2024 

 

1. Přivítání členů Komise sociální a hostů 

2. Kontrola a schválení zápisu č. 2023/17 ze dne 20.12.2023  

3. Schválení ověřovatele zápisu  

4. Schválení navrženého programu jednání  

5. Žádosti o prodloužení nájemních smluv v bytovém domě Ve Smečkách 594/26 

    (NEVEŘEJNÉ) 

6. Pravidla bytové politiky pro přidělování bytů zvláštního určení v DPS v Praze 1, 

    zpracování připomínek (VEŘEJNÉ) 

7. Vyhlášení roku 2024 Rokem dobrovolnictví v Praze 1 (VEŘEJNÉ) 

8. Žádost organizace Společnost pro ranou péči, z.s. o poskytnutí finanční pomoci na 

    rekonstrukci prostor (VEŘEJNÉ) 
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1) Přivítání členů komise a hostů 
    Předseda komise přivítal členy komise a hosty, konstatoval, že komise je usnášeníschopná.  

    Byla představená pí. Věra Marková, vedoucí oddělení sociální pomoci, pí. Michaela Bittner  

    Hochmanová z oddělení vnějších vztahů, jako host byl přítomen i p. Antonín Krucký,  

    koordinátor Kontaktního místa pro bydlení. Pan předseda nechal hlasovat o přítomnosti  

    hostů. 

 

 

                  Hlasování:  PRO: 7          PROTI: 0  ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC souhlasí s přítomností hostů, pí. Markové, Bittner Hochmanové a p. 

Kruckého. 

SCHVÁLENO 

 

 

2) Kontrola a schválení zápisu č. 2023/17 ze dne 20.12.2023 

 

     Předseda komise nechal hlasovat o souhlasu se zápisem č. 17 z jednání komise ze dne  

     20.12.2023. Hlasování se zdržela pí. Zvěřinová, která nebyla jednání komise toho dne  

     přítomná. 

 

                   Hlasování:  PRO: 6          PROTI: 0  ZDRŽEL SE:1 

Usnesení:   

Členové KSOC souhlasí se zápisem č. 2023/17 ze dne 20.12.2023 

SCHVÁLENO 

 

 

 3) Schválení ověřovatele zápisu 
      

     Jako ověřovatel zápisu byla navržená pí. Barbora Kosíková 

 

      Hlasování:  PRO: 6                     PROTI: 0  ZDRŽEL SE:1 

Usnesení:   

Členové KSOC souhlasí, aby zápis z jednání komise ze dne 17.01.2023 ověřila paní 

Barbora Kosíková. 

SCHVÁLENO 

 

    

   4) Schválení navrženého programu jednání 

 

        Předseda komise navrhnul změnu v navrženém programu jednání, předřadit bod č. 8      

        Žádosti o prodloužení nájemních smluv v bytovém domě Ve Smečkách 594/26 za bod 

        č. 4. Dále pak navrhuje doplnit program o bod Různé: 

 Urnové místo 

 Trvalá podpora neziskových organizací 

 Příprava memoranda „holocaust, historické křivdy“ 

 Bezbariérové dotace 

 Aktualizace Standardů pro poskytování sociálních služeb v NNF 
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Paní Čelišová žádá o vyjmutí projednávání bodu č. 5. Pravidla bytové politiky pro         

přidělování bytů zvláštního určení v DPS v Praze 1, zpracování připomínek. Materiál 

je v současné době posuzován právníky, budou zřejmě navrženy dvě verze Pravidel.         

Předseda komise navrhuje hlasovat o nové verzi Pravidel formou per rollam, 

v časovém horizontu tří týdnů, nejpozději tedy do 7.2.2024 

         

         A       Hlasování:  PRO: 6  PROTI: 1  ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC souhlasí s přípravou nové verze Pravidel bytové politiky pro přidělování 

bytů zvláštního určení v DPS v Praze 1 v průběhu tří týdnů a hlasováním formou per 

rollam. 

SCHVÁLENO 

 

.        B       Hlasování:  PRO: 7  PROTI: 0    ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové komise souhlasí s navrženou úpravou programu jednání. 

SCHVÁLENO 

 

 

   5) Žádosti o prodloužení nájemních smluv v bytovém domě Ve Smečkách 594/26 

 

Nejdříve p. Varga představil ještě jednou pí. Věru Markovou, vedoucí oddělení sociální 

pomoci. V odpovědi na dotaz pana předsedy, který se ptal na pracovní minulost, pí. 

Marková uvedla, že pracovala jako zdravotně sociální pracovník v NNF, dříve také jako 

vedoucí sociálního oddělení v nemocnici v Motole.  Dále p. Varga předložil žádosti o 

prodloužení nájemných smluv v bytovém domě Ve Smečkách 26.  OSOP žádá pro 5 

žadatelů o prodloužení nájemného o jeden rok, do 31.3.2025, u dvou žádostí pak na 

zkušební dobu do 30.9.2024.  Nikdo z přítomných nemá dotazy k jednotlivým žádostem, 

pí. Kosíková navrhuje odsouhlasit en bloc všechny žadatele o prodloužení nájemní 

smlouvy v bytovém domě Ve Smečkách. 

       

                   Hlasování:  PRO: 7  PROTI: 0  ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC souhlasí prodloužit en bloc všem žadatelům na základě doporučení 

OSOP nájemné smlouvy v bytovém domě Ve Smečkách 594/26. 

SCHVÁLENO 

 

Pan Varga se vyjádřil k možnostem zvyšování nájemného klientům bydlících v bytovém 

domě Ve Smečkách. Vidí problém v tom, že klientům bydlícím v bytovém domě není 

přiznaná sociální dávka „příspěvek na bydlení“, dostávají dávky hmotné nouze, tedy 

doplatek na bydlení a příspěvek na živobytí. Výše doplatku je stanovená tak, aby po 

zaplacení nákladů na bydlení zůstala osobě částka na živobytí nebo existenčního minima. 

Pan Varga míní, že pokud se klientům bude zvyšovat nájemné, tak jim stát nepřispěje, 

dokud se nedostanou na částku existenčního minima, a nájemné by se konkrétně 

v bytovém domě podle něj nemělo zvyšovat. Paní radní Antalová zmiňuje, že na jednání 

Rady MČ 16.1. t.r. byla dohodnutá částka nájemného v bytovém domě Ve Smečkách na 

80 Kč/m2. Pan Votoček zmínil, že v bytovém domě bydlí většinou lidé, kteří nemají 

práci. Pan předseda reaguje, že by se s těmito lidmi mělo více pracovat, ze strany úřadů 

i neziskových organizací by měl být zájem co nejdříve zkusit daného člověka zapojit 
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zpět do práce.  Pan Varga reaguje, že obecně lze říci, že většina klientů z bytového domu 

se neuplatní na trhu práce a z 80 % by tito klienti, kdyby nežili v bytovém domě, byli 

na ulici. 

 

 6)  Pravidla bytové politiky pro přidělování bytů zvláštního určení v DPS v Praze 1,  

       zpracování připomínek  
 

Tento bod je vyjmutý z projednávání na dnešním jednání komise. Jak bylo uvedeno v rámci 

navrhované změny programu jednání komise u bodu č.4. a v usnesení tohoto bodu, Pravidla 

budou připravena do 3 týdnů a bude se o nich hlasovat per rollam. 

 

 7)  Vyhlášení roku 2024 Rokem dobrovolnictví v Praze 1 

 

Předseda komise podal informaci o přípravě tisku do Rady MČ P1, kde jsou uvedené 

podmínky odsouhlaseného roku 2024 Rokem dobrovolnictví Prahy 1. Členové komise 

byli informováni o konkrétních přípravách roku 2024 Rokem dobrovolnictví a 

konkrétních přípravách tisku do Rady MČ P1. Nikdo k tomuto tématu neměl 

připomínky. 

 

 

  8) Žádost organizace Společnost pro ranou péči, z. s. o poskytnutí finanční pomoci na  

      rekonstrukci prostor. 

 

Předseda komise navrhuje navázat partnerství s danou organizací, zjistit přínos pro 

občany Prahy 1. V případě že organizace poskytuje sociální službu, může se přihlásit do 

dotačních titulů vyhlašovaných MČ P1. KSOC neřeší požadovanou podporu organizace 

na rekonstrukci prostor. Členové komise navrhují žádost uvedené organizace předat na 

Technicko-investiční odbor MČ P1. 

 

                   Hlasování:  PRO: 7      PROTI: 0     ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové komise se seznámili se žádostí organizace Společnosti pro ranou péči, z.s., a 

navrhují žádost předat na Technicko-investiční odbor MČ P1.  

SCHVÁLENO 

          

       

      Různé – podání informací 

 

 Urnové místo 
Pí. radní Antalová informovala, že Praha 1 nemá urnové, ani pietní místo, je to problém 

v případě sociálních pohřbů – MČ P1 zajišťuje cca 30 pohřbů ročně. Úkol na vytipování 

urnového místa přechází z minulého volebního období, s termínem plnění do 30.6.2024. 

Pí. radní Antalová uvádí, že proběhla schůzka s ředitelem Správy pražských hřbitovů. 

V rámci MČ P1 padá do úvahy místo na Petříně, kde již hřbitov byl, místa v okolí kostelů, 

nebo i varianta vytvoření moderního pietního místa v rámci vybraného developerského 

projektu.  Pan předseda doplňuje, že spolupráce na tomto projektu probíhá s archivem 

MHMP, se společností, která se přímo vznikem hřbitovů a pietních míst zabývá, s 

vedením Pohřební služby Praha, se sociálním odborem MHMP a přímo i s primátorem 

HMP. Pí. Zvěřinová se dotazuje, o jaké místo Na Petříně se jedná, pan předseda  
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upřesňuje, že je to místo u petřínské rozhledny směrem k hradbám. Pí. Špačková 

navrhuje vytvořit rozptylovou loučku, zejména v případě sociálních pohřbů, kdy  

zemřelý nikoho nemá. Pí. Čelišová doplňuje, že je možné dělat na rozptylové loučce tzv. 

vsyp. P. Petránek také podpořil myšlenku vytvoření rozptylové loučky. 

 

 Trvalá podpora neziskových organizací. 
Pan předseda informuje o trvající podpoře neziskových organizací, které s MČ P1 

spolupracují a nadále i chtějí spolupracovat, a zejména organizací, které jsou přínosem pro 

občany Prahy 1. Trvá spolupráce s organizacemi: Magdaléna, o.p.s., Barvolam, z.s., 

Pohoda, z.ú., Cesta domů, Místní místním, z.ú., Kuchařky bez domova, Repas, Acorus. 

Jedná se o organizace, které se za období posledního roku a půl projednávaly v rámci 

jednání komise. Pí. Špačková zmínila důležitost aktivity organizace Magdaléna, která se 

zabývá léčbou závislostí a prevencí. Členové komise berou na vědomí situaci týkající se 

podpory uvedených neziskových organizací a doporučují upřednostnit podporu organizace 

Pohoda, z.ú. (projekt Bílá Vrána) a organizaci Magdaléna. 

 

  Příprava memoranda „holocaust, historické křivdy“ 
Předseda komise informuje, společně s komisí pro kulturu vzniká memorandum o 

spolupráci MČ P1 s organizací Živá paměť národa, ve věci nápravy historických 

nespravedlností, útlaku, holocaustu, vyhnání, perzekucí s ohledem na území Prahy 1. Z 

hlediska sociální potřebnosti se to týká pozůstalých a obětí. Pí. Kosíková zmiňuje existenci 

stránek https://www.holocaust.cz/ ,kde lze najít informace o konkrétních osobách, kde žili, 

do jakého koncentračního tábora byli odsunuti, jaký byl jejich osud. Pan Brož upozorňuje 

na perfektní zpracovanost této databáze, je to úžasná služba pro pozůstalé, kteří se takto 

mohou dopátrat osudu svého příbuzného. Pan Petránek se zmiňuje o existenci stolpersteinů 

na území Prahy 1, má dotaz, zda by i MČ Praha 1 mohla přispět touto formou k paměti 

obětí. Pí. Davidsenová zmiňuje, že se jedná o soukromou aktivitu, stolpersteiny jsou 

umísťovány před domy obětí na základě aktivity ze strany pozůstalých. Předseda komise 

uvádí, že právě tyto návrhy by měly být zaneseny do připravovaného memoranda ve 

spolupráci s ostatními organizacemi. pí. Špačková doplňuje, v memorandu by měl být 

uvedený i způsob, jak bude veřejnost seznamována s aktivitami připravovaného 

memoranda, zmiňuje vydávání časopisu MČ P1. Členové komise berou na vědomí vznik 

memoranda a výše uvedené připomínky doporučují zapracovat do konečné verze 

připravovaného memoranda o holocaustu a historických křivdách. 

 

  Dotace pro bezbariérovost 

Předseda komise informuje o nutnosti vytvořit na OSV dotační tituly související s 

bezbariérovostí. Zmiňuje, že by v první fázi měly být bezbariérově propojeny DPS a 

sociální zařízení s byty. Pí. Radní Antalová uvedla, pro tento rok se podařilo vyčlenit na 

dotace pro bezbariérovost 300.000 Kč. MČ P1 nabízí zdroje provozovatelům, kteří chtějí 

dělat ve svých provozovnách v Praze 1 bezbariérové úpravy. Ti budou moci požádat o 

dotaci, příspěvek. Žádosti o dotaci by byly posuzovány Komisí pro bezbariérovou Prahu 1. 

 

 Aktualizace Standardů pro poskytování sociálních služeb v NNF 

Pan předseda uvedl, že v nemocnici Na Františku chybí Standardy pro poskytování 

sociálních služeb, resp. zavedení Standardů a jejich aktuální působení v rámci legislativy 

a situaci v nemocnici. Požádal pí. Markovou, jako bývalou vedoucí Sociálního oddělení 

o stručné vyjádření. Pí. Marková uvedla, v době, kdy pracovala v nemocnici, byl vytvořen 

základní standard, kdy zdravotně-sociální pracovník v nemocnici se řídí hlavně zákonem 

o zdravotních službách, ze kterého vychází vzdělání, povinnosti zdravotnických  

 

https://www.holocaust.cz/
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pracovníků. Uvádí, že v nemocnici je nedostatek sociálních pracovnic, nevhodné 

pracovní podmínky, schází potřebný kontakt s pacienty, zejména seniory, kteří potřebují 

často sociální pomoc. Pan Brož informoval, že několikrát navštívil nemocnici, mluvil se  

současnou sociální pracovnicí, která říká, že je vyhořelá a bude odcházet. Z jeho pohledu 

sociálního pracovníka našel p. Brož to, co v nemocnici není v souladu se zákonem. 

Nemocnice nemá zpracované Standardy sociálních služeb tak, jak to ukládá zákon. Týká 

se to například pracovních podmínek, kdy chybí soukromí práce s klientem. Dále je 

v nemocnici velký počet klientů na sociální pracovnici – jedna sociální pracovnice má až 

300 klientů a nemůže tak kvalitně vykonávat svojí práci. Další věc, kterou p. Brož vytýká, 

je, že povinností dle zákona o sociálních službách, je, aby sociální pracovníci absolvovali 

v rámci vzdělávání sociální kursy, ročně 24 hodin. To se v nemocnici, podle jeho slov 

neděje. Dále pak, p. Brož zmínil, že sociální pracovníci mají mít ze zákona povinnou 

supervizi, ale ta jim není v nemocnici nabízená. Míní, že nejzávažnější porušení zákona 

vidí v tom, že sociálním pracovníkům v NNF chybí metodické vedení. Pí. Špačková se 

dotázala, zda o těchto připomínkách bylo mluveno s p. radním Müllerem, pod jehož gesci 

NNF patří. Předseda komise reagoval, že je v kontaktu s p. radním Müllerem i p. 

Berdychem, upozorňuje na vzájemnou spolupráci. Uvedl, že členové komise jsou 

informováni o tom, že Standardy pro poskytování sociálních služeb v NNF v současné 

době neodpovídají zákonným požadavkům. Pí. Čelišová nabízí pomoc, SSS má nově 

vypracované Standardy, kdy obecný základ pro všechny typy Standardů je stejný. Pan 

předseda zmínil, v rámci odděleného Odboru zdravotnictví je nutné připravit zavedení 

Standardů pro poskytování sociálních služeb v NNF, které jsou ze zákona povinné. 

Členové komise berou na vědomí předloženou zprávu o stavu Standardů sociálních 

služeb v NNF a doporučují z ní vyplývající nedostatky bezodkladně řešit. 

 

           

       Předseda komise požádal přítomného p. Kruckého, aby v krátkosti informoval o  

       kontaktním místě pro bydlení. 

P. Krucký uvedl, že prostor Kontaktního místa bude slavnostně uvedený do provozu 

5.2.2024. Zmínil   spolupráci s MHMP, připravuje se vydání informačních brožur. Přímo 

v Kontaktním místě budou dva pracovníci, jeden v pozici poradce pro nájemníky, druhý 

v pozici navigátora. P. Arden informuje o klientech, jejichž bytová situace se aktuálně řeší. 

P. Krucký zmiňuje spolupráci s OSV, p. Vargou, pí. Markovou. Předseda komise pozval 

všechny přítomné na otevření Kontaktního místa pro bydlení. 

 

Pí. Davidsenová se připomínkou vrátila k projednávanému memorandu o holocaustu, 

konkrétně k umísťování stolpersteinů. Zmiňuje, že by bylo dobré, kdyby MČ P1 mohla 

podpořit jakýmkoliv způsobem tuto aktivitu.  

 

Pí. Kosíková se obrátila na pí. radní Antalovou, zda by komise mohla podpořit vznik 

památníku obětem střelby na FF, na nám. Jana Palacha, které se bude rekonstruovat. 

Členové komise navrhují podpořit iniciativu vzniku památníku. 

 

            

 

                      Hlasování:  PRO: 7          PROTI: 0        ZDRŽEL SE: 

Usnesení:   

Členové komise navrhují podpořit iniciativu podpory vzniku památníku na nám. Jana 

Palacha, v souvislosti se střelbou na FF UK. 

SCHVÁLENO 
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Členové komise se domluvili na přesunutí termínu příštího jednání KSOC na 14.2.2024, 

další jednání pak bude 28.2.2024. 

       

         

 

 

 

Jednání Komise sociální bylo ukončeno v 17:30 hod. 

 

 

 

 

  

Rozdělovník: 

Martin Arden, Barbora Kosíková, Vladimíra Davidsenová, Eva Špačková, Ludmila Marie 

Zvěřinová, Jana Havlíková, Filip Pospíšil, Jan Petránek, Jan Votoček, Ivana Antalová, Helena 

Čelišová, Ladislav Varga, Miroslav Brož. 

 

 

   

   Dne 25.1.2024 

 

    

 

  

  Ověřovatel zápisu      Předseda Komise sociální 

  Barbora Kosíková                                                  Martin Arden 

 

 

 

-----------------------------------                                               --------------------------------------- 

 

 

Příští jednání Komise sociální se bude konat dne 14.2.2024 od 16:00 hodin, místnost č. 201. 


